
 

 

 

                              11. december 2018  

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål 

til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Eksempelvis så koster 20 GB på Østkysten 999,00 kr. Men på vestkysten i de større 

byer koster frit internet kun lidt over 1000 kr., så jeg må spørge: er det virkelig rigtigt, 

at man accepterer sådan et system?  

2. Tele-Post har hvert eneste år millioner af kr. i overskud, kan man ikke bruge 

overskuddet til at gøre internettet på Østkysten billigere? 

3. Har Naalakkersuisut ikke planer om at udvikle internettet på Øskysten? Eller er der 

ikke en åben mulighed for at sætte priserne ned? 

4. Kan man sætte prisen på internettet ned eller kan man forøge GB på internettet, så 

prisen bliver mere ovensstemmende med indholdet? (For eksempel kan man fortsætte 

med de nuværende priser men forhøje fra 20 GB til 50 GB?) 

 
 (Laura Táunâjik, medlem af Inatsisartut, Siumut.) 

 

Begrundelse: 

Internetpriserne på Østkysten er væsentlig anderledes end internetpriserne på vestkysten.  Det er 

meget svært, at konkurrere med så store prisforskelle, da der ikke er nogen industriel virksomhed på 

Voret Lands Østkyst. Der er et stort ønske i befolkningen om, at der skal være ligestilling 

herhjemme. 

 

Internet der kører over satellitsystemet er dyrt, og prisforskellen på Østkysten og Vestkysten er alt 

for stor. Internetforbindelserne bliver i disse år brugt mere og mere og man kan ikke komme 

udenom internettet, når vi snakker udvikling. Behovet på Vort Lands Østkyst er lige så stort som på 

Vestkysten og det bør Naalakkersuisut være mere opmærksomme på. 

 

På de servicevirksomheder der har en høj grad af kundekontakt som for eksempel Kommunen, 

Iserit A/S, butikkerene, Skolerne, uddannelsesinstitutionerne, RAL, der er forbindelsen alt for 

langsom og det gør, at servicen bliver besværliggjort hvilket snart har foregået i mange år. 

Befolkningen ser dette som et problem. Det er derfor ved at være på høje tide, at Naalakkersuisut 

får fundet en løsning på dette problem. 

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


